

Franckesche Stiftungen zu Halle

Liber Latinus In Vsum Puerorum Latinam Linguam Discentium Editus

Büsching, Anton Friedrich

Berolini, 1767

VD18 1347295X

Genera terreni.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-190266

tur, non cedente solo pulsibus tribularum, et eadem euentilata mundiora sunt, lapillisque ca-
rent, et glebulis, quas per trituram fere ter-
rena remittit area. Pomaria quoque et hortos
oportet esse in propinquo.

Genera terreni.

Genera terreni tria sunt, campestre, collinum,
montanum. *Campum* non aequissima situm
planitie, nec perlibrata, sed exigue prona, *collem*
clementer et molliter assurgentem; *montem* non
sublimem et asperum, sed nemorosum et her-
bidum, maxime probant. His autem generi-
bus singulis senae species contribuuntur, soli
pinguis vel maëri, soluti vel spissi, humidi vel
siccæ: quae qualitates inter se mistae vicibus et
alternatae, plurimas efficiunt agrorum varieta-
tes. Ex omnibus quae terra progengerat, plura
campo magis quam colle, plura pingui solo,
quam macro lactantur. Nullum deterius ha-
betur genus, quam quod est siccum, pariter et
densum, et macrum, quia cum difficulter tracte-
tur, tum ne tractatum quidem gratiam refert,
nec relictum pratis vel pascuis abunde sufficit.
Signa pinguis ac frumentorum fertilis agri sunt
dulcedo soli propria, herbarum et arborum
prouentus, niger color vel cinereus. Solum
pingue esse et dulce, satis expedita nobis ratione
contingit discere: nam perexigua conspergitur
aqua gleba, manuque subigitur, ac si glutinosa
est